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Kristýna Formanová – koordinátorka sbírky pro městys Vladislav 

V neděli 15. ledna skončilo koledování Tříkrálové sbírky pořádané Charitou České republiky. Oblastní 
charita Třebíč ji zajišťovala v třebíčském okrese a zapeče�la pro tento účel 542 kasiček, s nimiž skupinky 

koledníků obešly více jak 200 osad, obcí, městysů a měst. 31. ledna pak ukončila sčítání jejich výtěžků. 
V celém okrese Třebíč se podařilo vybrat rekordní částku 3.829.325 korun, což je o 500.687 korun více jak 
vloni. K tomu lze ještě připočítat 49.745 Kč, které lidé přispěli ve prospěch Oblastní charity Třebíč přímo na 
účet, či on-line kasičkou.

Děkujeme všem, kteří do sbírky přispěli, a také dětem a jejich dospělým doprovodům za to, že i v pochmurném 
počasí obešly všechny domy a byty v našich obcích.

Ve Vladislavi, Hostákově a Střížově proběhla Tříkrálová sbírka ve dnech 7.–8. 1. 2022 a celkově bylo vybráno 
32.092 Kč (ve Vladislavi 22.412 Kč, v Hostákově 6.536 Kč a ve Střížově 3.135 Kč).

ŠTĚDRÁ TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 
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Další neméně důležitou záležitos� je právní úprava komunitní energe�ky, kterou vláda 
představila v druhé polovině loňského roku v rámci obsáhlého balíčku novel 
energe�ckého zákona. Zjednodušeně řečeno to znamená, že si na nějakém místě 
vyrobíme, ať už jako obec nebo občan, elektrickou energii a spotřebujeme ji na  místě 
jiném. Ovšem za splnění podmínky, že na to bude připravena distribuční síť. Uvidíme, zda 
se tento zcela jistě zajímavý nápad povede zavést do praxe.

Začátek roku je tradičním obdobím konání plesů, masopustů a dětských karnevalů pro 
širokou veřejnost. A jsem si jist, že si každý z vás našel tu správnou akci, kterou pro vás 
připravily spolky působící ve Vladislavi, Hostákově a Střížově za přispění městyse 
Vladislav. Pro každého pořadatele je největší odměnou, když vidí šťastné a spokojené 
tváře návštěvníků, a to jim dodává sílu a chuť připravovat další akce.

Vážení spoluobčané,

Jan Havlena

Nejen pro obce, ale i pro každého vlastníka, správce a provozovatele technické 
a dopravní infrastruktury vzniká povinnost zveřejňování dokumentace sí� technické 
a dopravní infrastruktury do informačního systému digitálně technické mapy krajů.

 A co nás čeká v tomto roce? Zajisté spousta práce, povinnos�, očekávání, ale také plno 
nejistot související s financováním obcí. S napě�m budeme sledovat, jak se vyvine 
inflace, která ovlivní jak provozní, tak kapitálové výdaje. Vyvstává také otázka, zda lze 

očekávat vyšší příjem do rozpočtu obce ze sdílených daní.

Na závěr bych vám rád popřál pevné zdraví, radost a štěs�, hodně sil a elánu ve vašem 
osobním i profesním životě. Ze srdce vám přeji, ať je rok 2023 dobrý ve všech směrech!

není to tak dávno, co jsme vstoupili do nového roku 2023 a pevně věřím, že tento rok 
bude pro nás �m úspěšným a šťastným.

Přeji nám všem krásné jaro, ať ani náročné a těžké věci, které nás potkávají, nezas�ní to, 
co je pro náš život a vztahy skutečně důležité.

Proč by nás, zvlášť pokud se nepovažujeme za věřící, mělo něco takového zajímat? 
Minimálně proto, že pokud nás zajímá náš život, měli bychom alespoň občas přemýšlet 
také o své vlastní smr�. Když se pronese to krátké, jednoslabičné slovo, člověk jaksi 
zpozorní. To slovo má v sobě zvláštní náboj, jakoby nádech něčeho, co neznáme, co 
nepochází z tohoto světa. O smr� se hovoří ve zprávách, sta�s�kách a v mnoha různých 
souvislostech, přesto ale, když ona sama vstoupí do naší blízkos�, změní tempo našeho 
života i vnímání toho, co je vlastně důležité. Najednou si začneme jinak uvědomovat 

jedinečnost lidí kolem nás, jedinečnost vlastního života, zodpovědnost za to, jak žijeme.
V jedné knize jsem četl, že jistý indiánský učitel doporučoval svému žákovi, aby se ve 

všech důležitých událostech ptal smr�. Říkal, že ta mu sedí po celou dobu jako černý, 
neviditelný pták na jeho levém rameni. S pohledem upřeným na smrt, na vlastní 
pomíjivost, to�ž rela�vizujeme rozhodujícím způsobem svůj žebříček hodnot a cílů v 
životě, mnohem pravdivěji pojmenováváme, co je důležité a kvůli čemu se zase nemá 
cenu tolik rozčilovat… 

Vážení a milí,

o. Vojtěch Loub, duchovní správce

Smrt má zvláštní schopnost přitažlivos�. Velikonoce ale, které slavíme, ukazují, že Bůh 
pevně vymezil smr� její pole působnos� a že ona nemá rozhodující slovo. Kristus, 
ukřižovaný a zmrtvýchvstalý, ukázal, že smrt už není hradbou, o kterou se roztříš� jakákoli 
lidská existence, ale ze smr� udělal průchod do věčnos�, který budí respekt, ale ne 
zoufalství. 

z hlediska křesťanského prožívání času je jarní období charakterizováno důležitými 
svátky – Velikonocemi. Tyto největší křesťanské svátky ukazují na samotné jádro 
křesťanské zvěs�: že člověk podléhající smr� je Bohem zván k věčnému životu, a že 
známe někoho, kdo smr� prošel a prorazil pro nás „tunel k životu“, cestu k věčnému 
přátelství s Bohem, které již nebude ohroženo žádným zlem či strachem.

DUCHOVNÍ SLOVO

Mnozí z vás už chodí na zahradě kontrolovat, zda-li se jaro nehlásí o slovo v podobě krokusů, sněženek, někde už dokonce netrpělivě vykukují první skalkové narcisy. 
My jsme se ale první březnový víkend ještě oddávali zimním radovánkám. V neděli 5. 3. proběhl již druhý ročník Sportovního dne, který pořádal nově vzniklý spolek 

Živá Vladislav. Finančně nás podpořil městys Vladislav, který vzal úhradu pronájmu ledové plochy na svá bedra, a přispěl i na drobné ceny do soutěží. Věková skladba 
návštěvníků byla pestrá - od dě� předškolního věku až po ak�vní seniory. Soudě podle vašich ohlasů lze konstatovat, že se akce opět povedla. Tímto děkujeme všem, kteří si 
s námi přišli protáhnout svá těla pohybem na zimní stadion v Třebíči. Jak jsme si odpoledne užili, můžete posoudit na následujících fotografiích...                 

Eva Lisá | Foto: Jakub Mokrý

Bruslení si užili malí i velcí
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Každoroční oslava masopustu v Hostákově se tentokrát konala 25. února. I přes 
nepřízeň počasí se průvodu po obci za doprovodu kapely zúčastnilo na 25 

masek od malých dě� až po dospěláky. Silný vítr a sněhové přeháňky vskutku 
prověřily odolnost a odhodlanost, jak muzikantů, tak i masek. Celodenní rej masek 
byl následně završen večerní taneční zábavou v budově bývalé školy v Hostákově. 
K tanci a poslechu a ke všeobecné spokojenos� hrála známa vladislavská kapela 
Valchagenk a nutno říci, že to klukům opravdu šlo. Organizátory jistě potěšila vysoká 
účast, a to i návštěvníků z Vladislavi a Střížova. Odměnou všem, kteří se veselice 

zúčastnili, potom byla skvělá muzika, pro povzbuzení dobré nálady občerstvení 
všeho druhu, bohatá tombola a jako hřeb večera vystoupení osmi skutečných 
skotských tanečníků. Za zmínku jistě stojí, že nejstarším návštěvníkem taneční 
zábavy byl celoživotní muzikant 93letý pan Miroslav Voborný s cho� Anežkou 
z Hostákova.

Za výbornou organizaci masopustu patří poděkovaní spolku ŽaM Hostákov a už 
teď se těšíme na příš� rok.

Jaroslav Oborný

V Hostákově se veselilo celý den

Masopust (obecně karneval) je třídenní svátek, jakož i slavnostní 
období mezi Vánocemi a postní dobou. Za�mco jeho počátek, který 
nastává po svátku Tří králů (6. ledna), má pevné datum, tak jeho 
konec na Popeleční středu je závislý na datu Velikonoc a končí tak 

v rozmezí od poloviny února do počátku března. Masopustní zvyky 
maj í zřejmě původ v předkřesťanských slovanských oslavách konce zimy. Jiný 
výklad původu masopustu vychází z římského náboženství, které s předjařím 
spojovalo vegetační a plodnostní božstva. V původním smyslu jde o „opuštění 
masa“ (slovo karneval pochází nejspíš z italského carne levare, „dát pryč maso“). 
Masopust pak představoval období hodování a veselí mezi dvěma postními dobami. 
Během něj probíhaly taneční zábavy, zabijačky a také svatby. Vrcholí posledním 
čtvrtkem tohoto období, zvaným Tučný čtvrtek, spojeným se zabijačkou a hos�nou. 
Poslední tři dny, tedy o masopustní neděli, v pondělí a úterý, které jsou lidově zvány 
ostatky, končiny, fašank či přímo masopust, se konají různé rituální úkony, průvod 
masek, scénické výstupy a končí taneční zábavou. Ve své podstatě stojí masopust na 

pomezí pohanských a křesťanských zvyků, kdy na jedné straně se řídí vegetačním 
cyklem roku a zajišťuje dobrou úrodu a na druhé straně pak představuje období 
mezi křesťanskými půsty-tedy po Vánocích a řed Velikonocemi. V současném slova 
smyslu je však význam karnevalu obecný a nevázaný na určité období. Jde o taneční 
zábavy, hýření, lidové zábavy v maskách, maškarní bály. Takto je masopust popsán 
na wikipedii, obecně vzato masopust jsou oslavy, které předcházejí období 
velikonočního půstu, které nezřídka provází průvod pestrobarevných masek 
a bujaré veselí před čtyřice�denním odříkáním. První písemné zmínky 
o masopustních radovánkách na území Čech a Moravy lze vystopovat až do 13. 
stole�, kdy býval masopust daleko bujarejší a rozpus�lejší než je dnes.  Ačkoliv 
masopust předchází křesťanskému období Velikonoc, jedná se původně o pohanský 
svátek. Církev jej do svého kalendáře zařadila až později.

Zdroj: WIKIPEDIE | Autor: Milada Havelková

Co je to vlastně masopust?

Radka Dvořáková

První únorovou sobotu se ve Vladislavi konal masopustní jarmark, který byl kvůli 
nepřízni počasí přesunut z obvyklého místa před hasičskou zbrojnicí do místní 

sokolovny. Mráz ani silný vítr neodradil návštěvníky jarmarku, aby si po vynucené 
dvouleté covidové přestávce vychutnali nabízené speciality. Před sokolovnou byl 
stánek se sýry a s uzenářskými výrobky - tlačenkou, jelity a jitrnicemi, sekanou 
a uzeným cigárem. V sálu sokolovny si pak mohli příchozí zakoupit pletené hračky, 
kosme�ku, různé druhy vín, cukrovou vatu či popcorn. Spousta návštěvníků využila 

nabízenou kávu, grog nebo čaj. Ze zákusků v nabídce nechyběly trubičky 
a medovníková kolečka. Pro dě� byly připraveny dílničky, kde si mohly namalovat 
obrázek. Po celou dobu konání jarmarku zpříjemňovala atmosféru hudba v podání 
skupiny Valchagenk. Na akci nechyběla ani maska robota, princezny, jamajské 
tanečnice nebo postava Sandmana. Věříme, že si návštěvu znovuobnoveného  
jarmarku všichni užili.

Masopustní jarmark

TERMÍNY SVOZU 
NEBEZPEČNÉHO ODPADU
V ROCE 2023
Vladislav | Hostákov | Střížov

JARO 
27. dubna 2023
PODZIM
19. října 2023
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Zápis z jednání zastupitelstva Městyse Vladislav konaného dne 22. 12. 2022

„ střednědobý rozpočtový výhled na období roků 2024-2027.

„ zprávu o dílčím přezkoumání hospodaření městyse Vladislav za rok 2022 a schvaluje 
opatření k napravení nedostatků konstatovaných ve zprávě

Zastupitelstvo městyse Vladislav projednalo a následně schválilo: 
„ návrh vyrovnaného rozpočtu městyse Vladislav na rok 2023 ve výši 37.471.500 Kč.

„ Smlouvu o spolupráci při realizaci projektu „Cyklostezka Třebíč – Vladislav“ 
uzavřenou mezi Městem Třebíč a Městysem Vladislav. Předmětem smlouvy je 
zajištění zadání a vyhotovení projektové dokumentace pro stavební povolení 
a projektové dokumentace pro provedení stavby k záměru stezky pro pěší a cyklisty, 
včetně souvisejících činnos�. Předpokládaná hodnota projektové dokumentace činí 
1.287.440 Kč, přičemž podíl Města Třebíč činí 961.584,80 Kč a podíl Městyse 
Vladislav činí 325.855,20 Kč vč. DPH. Město Třebíč je povinno kompletně zajis�t 
nejpozději v termínu stanoveném smlouvou o dílo č. 17004239920 uzavřenou se 
společnos� NDCOM s.r.o., IČO: 64939511 zhotovení projektové dokumentace ve 
stupni pro stavební povolení a pro provedení stavby.

Zápis z jednání rady městyse Vladislav ze dne 14. 12. 2022, 25. 1. a 8. 2. 2023

„ personální obsazení kontrolního výboru: pan M. Nevoral, pan J. Sedlák, paní 
J. Suchánková a pan J. Mokrý a finančního výboru: paní R. Marténková, paní 
M. Havelková, pan P. Havelka a paní L. Mokrá

„ SSH ČMS SDH Vladislav, IČO: 60417901486, o poskytnu� finanční podpory na akci 
soutěže v požárním útoku „O vánočního kapra“, která se konala dne 10.12.2022 
v Koja�ně a schválila uzavření darovací smlouvy na poskytnu� finančních 
prostředků ve výši 1500 Kč.

„ účetní závěrka zřízené příspěvkové organizace sestavená k rozvahovému dni 
nebyla schválena radou územního celku - opatření - zastupitelstvo pověřuje 
kontrolní výbor o zajištění schválení účetní závěrky v příš�ch obdobích radou 
územního správního celku

Rada městyse projednala a následně schválila:

„ zadavatel neuveřejnil na profilu zadavatele smlouvu uzavřenou na veřejnou 
zakázku včetně jejich změn a dodatků v souladu se zákonem – opatření – 
smlouva byla dodatečně zveřejněna

„ uzavření dodatku ke smlouvě o nájmu a provozování plyn. zařízení 
č. 9402006309/3000003913 mezi vlastníkem plyn. zařízení Městysem Vladislav 
a nájemcem společnos� GasNet, s.r.o., Ús� nad Labem, Klíšská 940/96, IČO: 
27295567, za pronájem plynárenského zařízení v katastrálním území Hostákov. 
Částka za pronájem se mění od 1.1.2022 na 92.553 Kč, částka za zajištění provozu 
a běžné údržby se mění od 1.1.2022 na 46.855 Kč bez DPH.

„ poskytnu� finančního daru ve výši 2000 Kč pro TJ Sokol Vladislav, Vladislav č.p. 132, 
IČO: 70894574, zast. starostou spolku J. H., na pořádání akce Masopustní jarmark 

„ žádost vznikajícího spolku Občanská inicia�va Živá Vladislav o vyslovení souhlasu 
s umístěním sídla spolku na adrese Vladislav 76. 

„ žádost spolku ŽaM Hostákov, z.s. o poskytnu� finančního daru ve výši 2000 Kč na 
pořádání akce Masopust 2023 Hostákov

„ žádost spolku TJ Vladislav  o poskytnu� finančního daru ve výši 2 000 Kč na pořádání 
akce Sportovní ples 

„ žádost SH ČMS okrsku č. 20, zastoupeného panem T. R., jednatelem okrsku a panem 
J. H., starostou okrsku, o poskytnu� finančního příspěvku na rok 2023 na částečné 
kry� výdajů spojených s pořádáním okrskové soutěže v požárním sportu (nákup 
věcných cen a pohárů pro zúčastněná družstva), která se uskuteční dne 14.5.2023 
na cvičiš� v Koja�ně. Rada městyse žádost projednala a navrhla poskytnu� 
finančního daru ve výši 5.000 Kč s konstatování, že uvedená částka je částkou za tři 
SDH (SDH Vladislav, SDH Hostákov a SDH Střížov)

Rada městyse Vladislav projednala: 

„ žádost paní MVDr. V. V., Vladislav č.p. 38 o pronájem (i dočasného) nově zrekonstru-
ovaného bytu nad poštou ve Vladislavi. Ubytování shání pro veterinární lékařku 
paní T. L., která vykonává práci veterináře ve veterinární ordinaci dr. V.. Rada 
městyse žádost projednala a usnesla se na neuzavření nájemní smlouvy z důvodu, 
že jednak v bytě není dosud nainstalovaná kuchyňská linka a jednak z důvodu, že 
o pronájmu bude rozhodováno po splnění zákonné podmínky uvedené v ust. § 39 
zák.č. 128/2000 Sb.,tj. že bude vyvěšen záměr pronájmu a následně o konkrétním 
nájemci bude rozhodnuto v souladu se zásadami pronájmu bytů ve vlastnictví 
městyse, které byly přijaty usnesením zastupitelstva městyse Vladislav ze dne 
22.6.2022, č. ZM 23/2018-2022.

Zápis z jednání zastupitelstva Městyse Vladislav konaného dne 28. 2. 2023
Zastupitelstvo městyse Vladislav projednalo a následně schválilo:
„ návrh změny podmínek a pravidel systému dotací poskytovaných městysem 

Vladislav a to u dotačních programů:   
„ na podporu sportovních oddílů působících v městysi Vladislav na rok 2023 

„ žádost Nemocnice Třebíč, p. o., Třebíč, Purkyňovo nám. 133/2, IČO: 00839396, zast. 
ředitelkou Ing. E. T., o poskytnu� finančního daru na zakoupení zdrav. přístrojů 
a zdrav. zařízení, které nemocnice plánuje pořídit v roce 2023. Rada městyse se 

usnesla na postoupení žádos� zastupitelstvu městyse.

„ na podporu organizací působících v městysi Vladislav na rok 2023  
Dotační programy jsou zveřejněny na stránkách městyse.

„ koupi lesního pozemku p.č. 1145/1 o výměře 3386 m2 v katastrálním území 
Vladislav za částku ve výši 4,-Kč/m2 od pana V. K. Koupě pozemku je pro městys 
výhodná z důvodu sousedství tohoto pozemku s pozemkem ve vlastnictví městyse. 

„ přije� daru od Města Třebíč, a to pozemku st.p.č. 562 zastavěná plocha a nádvoří 
o výměře 26 m2, jehož součás� je stavba skladu v areálu bývalého kamenolomu ve 
Vladislavi. Budova je dále postavena na pozemku st.p.č. 561, který je ve vlastnictví 
Městyse Vladislav.

Zastupitelstvo městyse projednalo žádost:

„ že, ve věci záměru umístění radaru na výjezdu z obce směr Třebíč byli osloveni 
případní dodavatelé. Na základě došlých cenových nabídek bude pokračováno ve 
věci. Dále bylo konstatováno, že na tento záměr není možné čerpat dotaci ze SFDI 
(Státního fondu dopravní infrastruktury) a to z důvodu, že dotace je nastavena pro 
jiný typ obcí (počet obyvatel).

Diskuse – starosta městyse informoval přítomné:

„ že, ve věci výstavby chodníku ve Vladislavi v délce cca 220 m při výjezdu z obce na 
Třebíč po levé straně od odbočky na Hostákov, dále před rodinnými domy čp. 190, 
242 a 216 až na konec zástavby, byli osloveni případní dodavatelé stavby. Na základě 
dodaných cenových nabídek a po jejich zhodnocení bude rozhodnuto o dodavateli 
stavby. 

„ Zastupitelstvo městyse projednalo a schválilo zapojení městyse do dotačního 
programu „Dokážeme víc“ České spořitelny, a.s., za účelem úpravy veřejného 
prostranství a schvaluje podíl obce ve výši 20% z výše podpory. Zavazuje se k údržbě 
a zachování prostor po dobu udržitelnos� projektu.

„ o žádos� společnos� Kirkwall group s.r.o., Biskupice 46, zast. jednatelkou paní 
M. N., jako nájemcem pohos�nství ve Vladislavi o snížení nájemného z důvodu 
razantního zvýšení cen energií a provozních nákladů. Návrh rady městyse je snížit 
nájem ze současné částky 20.000 Kč/měsíc na částku 10.000 Kč/měsíc s �m, že je 
v zájmu obce, aby pohos�nství s restaurací i nadále zůstalo v provozu, a to i za cenu 
snížení nájemného. Ve věci nebylo proza�m radou městyse rozhodnuto.

„ Nemocnice Třebíč, p.o., o poskytnu� finančního daru na zakoupení zdrav. přístrojů a 
zdrav. zařízení, které nemocnice plánuje pořídit v roce 2023. Zastupitelstvo se 
usneslo na poskytnu� finančního daru ve výši 50.000 Kč.

„ Diecézní charity Brno, Oblastní charity Třebíč o poskytnu� finančního daru na 
provoz. Zastupitelstvo městyse se usneslo pro poskytnu� finančního daru ve výši 
50.000 Kč. 

„ že, byla ukončena rekonstrukce bytu na v budově čp. 198 (pošta) a zbývá pouze 
nainstalovat kuchyňskou linku, jejíž montáž proběhne 22.3.2023. Následně bude, 
v souladu s ust. § 39 odst. 1) zák.č. 128/2000 sb., o obcích, zveřejněn záměr obce 
tento byt pronajmout. 

Informace ze zastupitelstva a rady městyse

Lenka Mokrá

Volba prezidenta republiky se odehrála ve dvou 
kolech v měsíci lednu. Současnému prezidentovi 

Miloši Zemanovi skončilo druhé funkční období 
8. března 2023.

Do druhého kola, které se konalo 27. a 28. ledna, 
postoupili dva kandidá�. V městysi Vladislav je přišlo 
podpořit dohromady 706 voličů (platných hlasů bylo 
704), volební účast se tedy zvýšila o necelé procento na 
75,27 %. I tentokrát první místo patřilo Andreji Babišovi 
s 358 hlasy (50,85 %), rozdíl byl však velmi těsný, neboť 
Petr Pavel získal 346 hlasů (49,14 %).

V prvním kole konaném ve dnech 13.–14. ledna 2023 
měli obyvatelé České republiky možnost hlasovat celkem 
pro devět kandidátů. V městysi Vladislav mělo volební 
právo hlasovat 949 obyvatel, ve volebních místnostech 
bylo vydáno 705 obálek (platných jich bylo 704). Volební 
účast v prvním kole tedy byla 74,29 %. Na první příčce se 
umís�l Andrej Babiš s celkem 292 hlasy (41,47 %), na 
druhém místě Petr Pavel se 185 hlasy (26,27 %), tře� 
pozici obsadila Danuše Nerudová se 108 hlasy (15,34 %), 

čtvrté pořadí patřilo Pavlu Fišerovi se 46 hlasy (6,53 %), 
páté místo získal Jaroslav Bašta se 44 hlasy (6,25 %).

Vítězem přímé volby prezidenta se ve druhém kole stal 
Petr Pavel se ziskem 58,32 % hlasů.

Máme novou hlavu státu
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V minulých letech jsme pořádali nebo se 
spolupodíleli například na Cyklojízdě obcemi 
Podhorácka,  trz ích,  jarmarcích nebo 
tema�ckých dnech s MAS Podhorácko. 
Každoročně vydáváme náš zpravodaj, v němž 
informujeme o vyhlášených i plánovaných 
výzvách, uskutečněných projektech a dalších 
ak�vitách naší MAS. Tyto zpravodaje zdarma 

poskytujeme obcím pro distribuci do každé domácnos� na jejich území. Nejnovější 
informace o vyhlášených výzvách naleznete vždy na našich webových stránkách 
www.podhoracko.eu nebo Facebooku h�ps://www.facebook.com/podhoracko-
mas/. 

V letech 2009-2013 bylo přes naši MAS podpořeno z Programu rozvoje venkova 
(PRV) 110 projektů, včetně tří projektů spolupráce, které byly zaměřeny na 
komunitní vzdělávání a rozvoj lidských zdrojů. Do těchto projektů byly zapojeny 
některé obce, školy, zemědělci a další subjekty z našeho území. Dále jsme byli 
partnerem pro projekt Národní sítě venkovských komunitních škol.

V letech 2014-2022 bylo v rámci námi vyhlášených výzev podpořeno 15 žadatelů 
v Integrovaném regionálním operačním programu (IROP) v celkové výši 28.028.321 
Kč, podpořeny byly záměry zvyšující bezpečnost chodců v obcích, školy a sociální 
podnik. V Operačním programu zaměstnanost (OPZ) získaly podporu 4 projekty 
v celkové výši 3.231.918,37 Kč a v Programu rozvoje venkova (PRV) pak 173 projektů 

v celkové výši 37.810.542 Kč.

V roce 2005 byla založena společnost Podhorácko, o. p. s. (MAS Podhorácko) 
se sídlem v Okříškách. MAS Podhorácko sdružuje občany, neziskové 

organizace, podnikatele, obce a další aktéry z území Podhorácka, kteří mají zájem 
na zlepšení života v obcích našeho regionu. Celkem působíme v 55 obcích na 
Vysočině, mezi něž patří i Vladislav, která se k nám přidala v roce 2012. 

S případným zájem o dotaci nebo dotazy se na nás neváhejte obrá�t na naší 
adrese J. A. Komenského 87, Okříšky (budova základní školy), e-mailu podhorac-
ko@email.cz nebo některém z telefonních čísel 775 999 980, 775 999 978, 773 736 
470.

Jan Havlena 

Součás� naší činnos� je každoroční 
vyhlašování výzev pro žadatele z území MAS 
Podhorácko z různých programů (např. PRV, 
IROP, OPZ) zaměřených na podporu 
zemědělců, podnikatelů, soukromých 
majitelů lesů, ale i obcí, škol a dalších 
organizací. V rámci námi vyhlášených výzev 
poskytujeme bezplatné konzultace pro 
žadatele o dotaci a následnou metodickou 
pomoc s administrací žádos� nebo průběhem realizace projektu. Nejnověji 
pomáháme žadatelům s dotacemi Nová zelená úsporám light (NZÚL) určenými na 
podporu zateplení rodinných domů pro osoby ve starobním nebo invalidním 
důchodu III. stupně nebo osoby, které pobírají příspěvek na bydlení.

Místní akční skupina (MAS) Podhorácko

Jedna z nejvýznamnějších akcí je bezesporu výstavba kanalizace ve Střížově, která 
úspěšně probíhá již druhým rokem, a to v souladu s aktualizovaným harmonogra-
mem prací. V současné době je v podstatě celá kanalizace, sestávající z potrubí 
hlavní stoky, výtlačného potrubí, přečerpávací stanice a přípojek k jednotlivým 
rodinným domům, dokončena. Po dohotovení zemních prací bude přistoupeno 
k opravě povrchů komunikací. Investorem stavby je svazek obcí Vodovody 
a kanalizace a zhotovitelem společnost Inženýrské stavby VHST, s. r. o.

Oprava kaple v Hostákově

Víceúčelová budova ve Střížově

V roce 2022 byla zahájena oprava kaple v Hostákově ve 
vlastnictví obce. V podzimních měsících byla provedena 
hydroizolace stavby, další práce byly z důvodu nepřízně počasí 
zastaveny. V letošním roce bude dokončena druhá etapa 
rekonstrukce spočívající v opravě střešní kry�ny, oken a dveří, 
renovaci věže a dřevěných rolet, natažení nové fasády a 
provedení terénních úprav.  

Vážení spoluobčané, s nástupem jara se pro spoustu firem a samozřejmě i pro 
městys Vladislav naplno rozjíždí stavební sezóna a s ní pokračování v inves�čních 
plánech a stavebních pracích. Dovolte tedy, aby vás městys Vladislav seznámil 
s hlavními projekty, které budou v letošním roce realizovány či dokončeny.

V loňském roce byla dokončena celková rekonstrukce nebytových prostor 
v přízemí zdravotního střediska pro potřeby zřízení ordinace prak�ckého lékaře 
a oční op�ky. Souběžně s ní byla zahájena oprava opěrné zdi podél silnice I/23 
a rekonstrukce přilehlého parkoviště. Bylo odstraněno původní, v havarijním stavu 
se nacházející, betonové oplocení a vybudováno oplocení nové. V roce 2023 bude 
dokončena rekonstrukce parkoviště, odstraněn přístřešek původně určený pro 
odstavení kočárků u vchodu do zdravotního střediska, a provedeny celkové terénní 
úpravy.

Celkové náklady stavby bez DPH činí 19.215.595 Kč. Struktura financování je 
taková, že dotace od SFŽP činí 10.093.317 Kč, což je 63,75 % uznatelných nákladů. 
Podíl svazku ve výši 5 % odpovídá částce 866.995 Kč, podíl městyse je potom ve výši 
8.255.283 Kč. Finanční podíl městyse je rozvržen do 3 splátek, kdy v r. 2022 byla 
uhrazena splátka ve výši 3.000.000 Kč, 2. splátka ve výši 3.000.000 Kč byla uhrazena 
v r. 2023 a poslední splátka ve výši 2.255.283 Kč bude uhrazena v r. 2024.

Výše uvedený výčet plánovaných stavebních prací samozřejmě 
není konečný. Vedle těchto projektů budou probíhat i drobnější 
projekty, o kterých budete včas informováni na stránkách obce 
nebo v dalším vydání zpravodaje.

Vybudování chodníku ve Vladislavi
Výstavba chodníku v délce přibližně 220 m je plánovaná při 

výjezdu z obce na Třebíč po levé straně od odbočky na Hostákov, 
dále před rodinnými domy č. p. 190, 242 a 216 až na konec 
zástavby.

Jaroslav Oborný | Foto: Jakub Mokrý 

Plánem obce je ve Střížově zrekonstruovat požární zbrojnici, v současné době 

naprosto nevyhovující jak z technického, tak stavebního a hygienického hlediska. 
Objekt bude v budoucnos� využíván pro potřeby obecního úřadu i občanů. 
Momentálně je zpracovávána projektová dokumentace. Na tuto stavbu městys 
vyřizuje souběžně s projekční činnos� i žádost o dotaci z fondů Ministerstva pro 
místní rozvoj.Kanalizace ve Střížově

V letošním roce navážeme na parkové úpravy zahájené v r. 2022, kdy proběhla 
výsadba dřevin v okolí základní školy, u budovy radnice a v parku u kostela. Nejprve 
dojde ke kácení některých dřevin, jejichž zdravotní stav je ve špatném stavu, 
a následně k vysázení dřevin nových na veřejných prostranstvích směrem na Třebíč. 
Další lokalitou, kde má dojít k podobným úpravám veřejné zeleně, je oblast sídliště 

směrem na obec Smrk.

Podle projektové dokumentace budou celkové náklady na 
rekonstrukci činit 342.000 Kč. Na tento projekt získala obec 
dotaci z Ministerstva zemědělství ve výši 240.000 Kč. Souběžně s 
opravou kaple bude provedena taktéž oprava božích muk v 
Hostákově. 

Parkoviště a oplocení u zdravotního střediska

Parkové úpravy ve Vladislavi

Inves�ční akce městyse Vladislav v roce 2023
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Gabriela Plajerová 

V mateřské škole paní učitelky dětem k polednímu odpočinku právě četly z knížky 
O čertu Matesovi. Knížka obsahuje vlídné příběhy napsané jednoduchým, v�pem 
protkaným jazykem, které čtenáře i posluchače poučí. Autorem čertovského povídání je 
pan Radomír Ráček, který si ve svém nabitém programu udělal čas a navš�vil nás v naší 
vladislavské škole.

Vyprávěl dětem o svém civilním zaměstnání, o rodině, o koníčcích a hlavně o tom, jak se 
stal spisovatelem. Povídání prokládal četbou vlastní tvorby pro dě�. Proběhla 
i autogramiáda. Pan Ráček nešetřil laskavým věnováním do památníků nebo knížek a se 
zájemci se ochotně vyfo�l.

Četba osobnost jedince obohacuje po poznávací, citové i sociální stránce. 
 Díky četbě můžeme relaxovat, přemýšlet, objevovat, tvořit, inspirovat se, 

vzdělávat se a celkově se rozvíjet.

Cesta ke čtenářství

Vlas�mil Maštera 

Přejme si tedy, aby vladislavská škola i v dalším období byla vidět ve vyšších kolech 
žákovských soutěží na předních místech, ale pochvalme i ty, kteří se zúčastní a na 
nejlepší umístění nedosáhnou- konkurence je to�ž v naprosté většině opravdu 
kvalitní.

V životě vladislavské základní školy měly vždy pevné místo předmětové či 
tema�cké žákovské soutěže. Samozřejmě není soutěž jako soutěž - některé 

pořádá škola jen pro své žáky, na jiných soutěžích se sejdou žáci škol z blízkého 
okolí a jsou také soutěže celostátní, pod patronátem ministerstva školství, 
s pravidly a kritérii jednotnými pro celou republiku. Přínosem takových klání je  
možnost pro žáky poznat rovnocennou konkurenci. Pro práci učitele  je úspěch 
žáků v soutěži samozřejmě povzbudivým signálem. A tak, i když účast žáků ve 
vyšších kolech soutěží znamená pro školu mnohdy spíše organizační komplikace, 
naše škola vždy žákům srovnání s konkurencí umožňovala a každým rokem 
zaznamenávala větší či menší úspěchy.

Vrcholem úspěšnos� byly v posledním dese�le� dva „předcovidové“ roky, kdy 
škola pořádala školní kola až ve 13 soutěžích a reprezentan� školy nechyběli ani ve 
vyšších kolech těchto soutěží. Během dvou let naši žáci získali 6 „medailových“ 
umístění na okresní úrovni a dokonce byli dvakrát na stupních vítězů na úrovni 
celého kraje. Nejúspěšnějšími byly pro školu tři žákovské olympiády: dějepisná, 
biologická a zeměpisná, dále soutěž Mladý spisovatel a vědomostní soutěž pro 
mladší žáky „Všeználek“.

Bohužel přišla covidová epidemie a následná opatření veškeré soutěžení 
přerušila. Některé soutěže byly sice pořádány distančním způsobem, ale těchto se 

naši žáci neúčastnili, protože podle našeho pohledu u těchto soutěží nebyla 
dostatečně garantovaná regulérnost. 

Soutěže v podobě, jak jsme je znali, začaly probíhat až na jaře minulého roku.  
Stejně jako u běžné výuky však zpočátku nebylo vůbec snadné navázat na úspěšnou 
tradici. Zájem o soutěže poklesl a chyběla i mo�vace dokázat něco navíc. První se 
netradičně prosadili naši sportovní reprezentan�, kteří na jaře 2022 získali jedno 
stříbrné a dvě bronzová umístění v okresním kole soutěže Odznaku zdatnos�, 
později se k nim přidal jeden bronz z krajského kola.

Tento školní rok už máme pestřejší, opět se objevuje více úspěchů – naši žáci 
dosáhli dobrých výsledků v okresním kole matema�cké Pythagoriády, máme osm 
úspěšných řešitelů v celostátní on-line soutěži Bobřík informa�ky. Z okresního kola 
Zeměpisné olympiády přivezli naši reprezentan� dvě umístění v první desítce. 
Největší úspěch za�m přišel v Dějepisné olympiádě- v okresním kole vybojoval náš 
reprezentant M. Nevoral 2.místo a nyní se připravuje na kolo krajské.

Vladislavská škola v žákovských soutěžích

Kdy? 14. dubna 2023Kdy? 14. dubna 2023

Máte doma budoucího prvňáčka?
Nezapomeňte na zápis!

Kdy? 14. dubna 2023

zápis

Český zahrádkářský svaz, základní organizace Vladislav 
pořádá zájezd na 28. ročník výstavy ZAHRADA 2023 

v Havlíčkově Brodě, v sobotu 22. dubna 2023. Odjezd 
autobusem v 7:30 hodin od pohos�nství ve Vladislavi, cena 
dopravy 250 Kč a vstupné na místě 80/50 Kč (členům ČZS ZO 
Vladislav pla� vstupné organizace). 

Přihlásit se můžete do 7. dubna 2023 na úřadu městyse 
Vladislav, v potravinách U Polehlů, v Enapu a v Cukrárně 
městečko.

Dominik Komenda

Zahrádkáři vás zvou na výstavu
Svaz knihovníků a informačních 

pracovníků ČR vyhlásil již v roce 2010 
první ročník nové akce na podporu četby 
s názvem Březen – měsíc čtenářů. 
Navázal tak na známou ak�vitu druhé 
poloviny 20. stole� s názvem Březen 
měsíc knihy a akci  Březen měsíc 
internetu s významnou účas� knihoven.
V naší knihovně ve Vladislavi si během 

měsíce března můžete vyzvednout voucher na 2 e-knihy od Palmknihy ZDARMA. 

Akce na podporu četby 
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Zdravotní prevence hraje důležitou roli především u geriatrických (starých) 
pacientů. Díky včasné diagnos�ce jsme jako veterinární lékaři schopni v mnoha 

případech prodloužit, a hlavně zplnohodnotnit život Vašich dlouholetých 
společníků.

Pod slovem prevence lze zahrnout také každoroční vakcinaci pro� základním 
infekčním nemocem (psinka, parvoviróza, hepa��dy, chřipka, leptospiróza). Při 
očkování vždy zvíře klinicky vyšetřujeme, tzn. prohlédneme du�nu ústní, prohmatá-
me mízní uzliny, poslechneme srdce a plíce, palpujeme břicho. Důkladné klinické 
vyšetření je základní odrazový můstek pro další lékařské postupy.
KREV

Ultrazvuk du�ny břišní je velmi citlivé a opět snadno proveditelné vyšetření. Pomocí 
tohoto přístroje jsme schopni prohlédnout velikost, tvar, strukturu a uložení 
jednotlivých orgánů.  Zejména u psů vyššího věku je to vyšetření velmi přínosné, 
protože starší pacien� velmi často trpí na onkologická onemocnění jednotlivých 
orgánů, feny na zánět dělohy.

Rentgenové vyšetření je významný pomocník pro vyšetření jak břicha, tak hlavně 
kos� a du�ny hrudní. V hrudníku pozorujeme plicní pole, velikost srdce, přítomnost 
teku�ny atd.

Preven�vní vyšetření u starších zvířat má opravdu velký význam. Zvíře Vám 
nedokáže sdělit, že ho něco trápí, a pokud začne mít viditelné známky onemocnění, je 
mnohdy na jeho léčení pozdě. Jako příklad velmi dobře poslouží degenera�vní 
onemocnění srdce. V naprosté většině se jedná o vady srdečních chlopní. Důležitou 
roli v záchytu tohoto onemocnění má právě roční vakcinace a jednoduché poslechnu-
� srdce pomocí fonendoskopu.  Mnohdy naposloucháme srdeční šelest, aniž by 
majitel tušil, že jeho zvíře má jakékoliv problémy. Včasné léčení tohoto onemocnění 
výrazně prodlužuje život pacientů. Naopak, pokud nás majitelé navš�ví ve fázi, kdy 
srdce již selhává, zvíře kašle a je dušné (tzn. má edém plic – zavodnění), tak i přes léčbu 
není prognóza pacienta zcela příznivá. Při zavčas zahájené terapii jsme schopní zvíře� 
prodloužit život až o několik let.

Na závěr je nutné podotknout, že často jen jedno z těchto vyšetření pro odhalení 
určitého onemocnění nestačí, a právě proto kombinace výše zmíněných metod 
zvyšuje záchytnost, a �m pádem i včasné odhalení nemoci zvířete. 

Moč je velmi jednoduše odebratelný vzorek, který může poskytnout řadu informací. 
Vyhodnocujeme přítomnost zánětu, bakterií, cukru, hodno�me i funkci ledvin atd.

Veterinární medicína je prak�cky v mnoha ohledech iden�cká jako humánní. Stejně 
jako vy chodíte na vyšetření krve, i my psům, kočkám, ale i třeba papouškům a jiným 
druhům, odebíráme krev. Někdy je to technicky náročnější (například u velmi malých 
nebo agresivních zvířat). Hematologické a biochemické vyšetření krve je jedno ze 

základních vyšetření. Právě u zmiňovaných seniorů tak můžeme včas rozpoznat 
například onemocnění ledvin, jater nebo š�tné žlázy, a �m adekvátně začít zvíře léčit. 
U psů nad 8 a koček nad 7 let doporučuji toto vyšetření provést preven�vně jednou za 
rok.

MVDr. Veronika Venhodová | Foto: Jakub Mokrý

ULTRAZVUK

MOČ

Prevence u zvířecích seniorů

„V oboru obchodník/prodavač jsem se nevyučil, bylo to pro mě nové a vše jsem se 
musel naučit za pochodu. Začínal jsem od nuly, bez zkušenos� v tomto odvětví a bez 
pomoci někoho zkušeného. Provoz jsem započal v roce 2005. Začátky byly náročné, 
v Třebíči již bylo velké množství supermarketů, kterým se dalo těžko konkurovat. 
Zároveň nebyla ani minimální snaha o podporu ze strany státních ins�tucí pro drobné 
obchodníky z vesnic. Spíše naopak. Rozhodl jsem se tedy po pě� letech v roce 2010 
tuto činnost ukončit.“

„Obor prodavač jsem absolvovala v Třebíči a následně provoz obchodu v Jihlavě.  
Manžel se musel zapracovat postupně. Prodejnu jsme vybudovali ve volných 
prostorách našeho domu. Začínali jsme od nuly – museli jsme investovat do vybavení 
i nákupu zboží. Obchod provozujeme od prosince 1991, byla to sázka do loterie. 
Vyjde – nevyjde. Třicet jedna roků podnikání mi dodává odvahu trochu bilancovat.  
Během naší práce se setkáváme s různými lidmi. Největší odměnou v našem 
podnikání, kde pracovní doba nikdy nemá jen 8 hodin a padla, jsou spokojení 
zákazníci. Touto cestou jim moc děkujeme za přízeň.“

Pan Dvořák nám i přes to, že jeho rodina již prodejnu neprovozuje, velmi mile 
odpověděl na několik otázek, aby tak náš článek o obchodnících byl kompletní.

Vždy usměvavá paní Jitka ve svém krámku nabízí vše od potravin přes drogerii až po 
denní �sk. Nabídku ovoce a zeleniny plně saturují obchody podél hlavní silnice, takže 
tento sor�ment u ní nehledejte. Nejvíce jde na odbyt pečivo, „tekutý chléb“ – pivo, 
limonády a mléčné výrobky. Dále si zde můžete vyzvednout či podat balíček, obchod 
to�ž již nějaký ten pátek funguje i jako výdejní místo Zásilkovny a nově PPL, čímž 
spoustě z nás ušetřila cestu do Třebíče.Zpracovala: Lenka Mokrá

Potraviny u Polehlů
V tomto čísle jsme se v naší pravidelné rubrice Šikovné ruce zaměřili na 

místní obchodníky potravin a smíšeného zboží.

Nejdéle působící obchod ve Vladislavi založili manželé Polehlovi již před více jak 
třice� lety. Při vstupu do prodejny, která prošla za dobu působení mnoha změnami – 
od výdejního okýnka přes různá rozšíření až do dnešní podoby, vás vítá od kasy vždy 
usměvavý pan Fran�šek Polehla. Za�mco jeho manželku, paní Marii, můžete 
zahlédnout po obchodě, zastávající vše, co je potřeba. I ona nám ochotně odvyprávě-
la jejich příběh.

Se souhlasem paní Polehlové si dovolujeme přidat krátkou historku o tom, jaký je 
její manžel pohotový obchodník, a že od něj nikdy neodejdete s prázdnou. Je to již 
několik let, v prodejně zrovna nakupovalo několik místních obyvatel. Pan Polehla 
obsluhoval paní u pokladny, když se ze zadní čás� obchodu ozvalo: „Fanouši, máte 
ještě vajíčka?“ Bez jakéhokoliv zaváhání, aniž by přerušil markování zboží, pan 
Polehla odpověděl: „Nemáme, ale mohu Vám nabídnout výtečný vaječný koňak.“ 
Všichni návštěvníci propukli v hlasitý smích. Tato úsměvná příhoda přesně vys�huje 
přátelskou atmosféru panující v obchodě manželů Polehlových.

Potraviny u Dvořáků

ENAPO a. s.
Maloobchodních síť prodejen Enapo převzalo provozovnu potravin v roce 2010. Na 

naše všetečné otázky nám ochotně odpověděla vedoucí obchodu.
„V prodejně pracuji již třináct let, všemu jsem se musela naučit během chodu. 

Nastoupila jsem do zavedeného obchodu a začátky pro nás byly jednodušší, nyní je 
velká konkurence a vše se stále zdražuje. V zaměstnání strávíme s kolegyněmi mimo 
otvírací dobu přibližně hodinu až dvě denně, je potřeba vše nachystat, uklidit apod. 
Nejprodávanější sor�ment je u nás pečivo, cigarety a alkohol. Práce s lidmi nás baví, 
jinak bychom toto povolání nemohli vykonávat. Trápí nás ale podmínky, za kterých 
pracujeme.“

I paní vedoucí jsme poprosili o nějakou zajímavou historku či zážitek. Prý o ně nouzi 
nemají, ale raději o nich hovořit nebude.

Zpracovali: Lenka Mokrá, Marek Nevoral
Smíšené zboží – Jitka Havelková

Obchod se smíšeným zbožím, který leží tak trochu zastrčený v ulici směrem na 
Smrk, má svou rodinnou tradici. Založili ho rodiče paní Havelkové již v roce 1992, 
v roce 1999 ho pak předali své dceři, která se pus�la do podnikání s velkým elánem 
a plány. I když začátky výrazně ulehčil fakt, že obchod byl již zavedený, situaci brzy 
zkomplikovalo a rozšiřování obchodu zbrzdilo otevření supermarketu v nedaleké 
Třebíči. Paní Havelková zůstala sice u menšího, ale plně vybaveného obchůdku.

Za zmínku stojí, že paní Jitka je také nadšený včelař a plody její práce lze rovněž 
v prodejně zakoupit. Dokáže o včelařství vyprávět s velkým zauje�m, třeba se o paní 
Havelkové v souvislos� s její zálibou dočtete v některém z dalších čísel zpravodaje.

Vzhledem k tomu, že paní Jitka je prak�cky svým jediným zaměstnancem, jsou pro 
ni nejnáročnější víkendy a období kolem Vánoc. Zajímalo mě, jestli někdy neuvažova-
la o změně zaměstnání. „Práce je můj koníček, i když si dovedu představit, že bych 
dělala i něco jiného. Uvidíme, ukáže čas." Jako tečku našeho rozhovoru bych 
ocitovala odpověď na otázku – jaký je váš největší zážitek související s chodem 
obchodu? „To se nedá říct, se zákazníky se člověk nenudí, každý den se dozvím něco 
nového."      Zpracovala: Eva Lisá

Šikovné ruce
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(použité prameny: obecní pamětní kniha, knižní publikace – Zájezd prvního presidenta T.G. Masaryka do 
Třebíčského kraje dne 13.6.1928)

Marek Nevoral

Když se vedení obce Vladislav dozvědělo o plánované návštěvě prezidenta 
republiky T.G. Masaryka na Třebíčsku svolalo dne 4.6.1928 schůzi obecního 

zastupitelstva. Na schůzi byli pozváni zástupci všech místních stran. Po zahájení 
starostou obcem Maštalířem byl požádán správce školy F. Kaboněk, aby o jednání 
udělal zápis. Na jednání se všichni jednohlasně usnesli o postavení podia 
a slavobrány a na dalších organizačních záležitostech. Slavobrána i podium byly 
postaveny před hos�ncem pana Šmardy čp. 1. Na podiu měl být starosta obce 
a dvě školačky s ky�cemi. Ostatní členové zastupitelstva spolu se školními dětmi 
měli udělat špalír před podiem. Na slavobráně byl nápis „Buďte nám vítán“ a na 
školní budově, byl obraz pana prezidenta ve věncovém rámu a nápis „Ta�čku, 
buďte zdráv“.

Již o rána dne 13. 6. 1928 přicházely zástupy lidu na městečko. Školní dě� oděny 
v národních a bílých šatech byly seřazeny podél brány, po pravé straně dě� 
z Vladislavi a po levé straně dě� z Hostákova a Střížova. Před farou stála hudba. Na 
tribuně byl starosta obce Maštalíř, žákyně Marie Dvořáková a Růžena Nikodémová, 
které měly připravenou slavnostní uvítací řeč a ky�ce. Podél tribuny stály místní 
spolky v krojích a před školou čestná stráž Sokola.

Těsně po desáté hodině projelo auto, z něhož bylo oznámeno, že ve tře�m autě za 
ním jede pan prezident a přítomní byli upozorněni, že zastavení není plánováno 
a kdyby přeci jen k tomu došlo nesmí být zastávka pana prezidenta delší jak minuta. 
Proto se pan starosta ihned odebral na silnici k přijíždějícímu autu pana prezidenta, 
které dal zastavit. Po zastavení přivítal starosta Maštalíř pana prezidenta slovy 
„Pane prezidente! Vítám Vás jako starosta za obec, za všechny spolky a jako 
předseda místní školní rady za školu „Buďte zdráv!“ Děkuji Vám vřele pane starosto, 
odpověděl prezident republiky. Potom ihned přistoupila žákyně R. Nikodémová 
a pozdravila pana prezidenta slovy: „Milý pane prezidente! Vezměte v upomínku 
ky�ci z naší květeny“ a podala mu ky�ci. Druhá žákyně M. Dvořáková měla 
připravenou ky�ci pro slečnu Alici Masarykovou, která ale bohužel nepřijela. 

Obrá�la se k panu prezidentovi se slovy: „Pane prezidente, pro slečnu Alici přijměte 
tuto ky�ci“. Pan prezident odpověděl: „I Vám vřele děkuji a ky�ci doručím“. Pan 
prezident se zde setkal ještě s místním farářem panem Tvarůžkem (pozn. Arnošt 
Tvarůžek byl za Katolickou národní stranu na Moravě poslancem Moravského 
zemského sněmu a poslancem Říšské rady ve Vídni, kde byl poslancem 
i T.G.Masaryk). Jak ho spatřil, obrá�l se na něho se slovy: „A pan rada Tvarůžek, starý 
známý. Jak se máte? Děkuji pane prezidente, chvála Bohu dobře a těší mě, že Vás po 
tolika letech shledávám stále tak svěžího jako před sedmnác� lety, kdy jsme se viděli 
naposled. Pan prezident se udivil, že je to již tak dlouho a odvě�l „Ano, ano už je nás 
málo z té staré gardy, ale musíme vydržet, abychom mohli pro národ mnoho 
pracovat. Na to pan Tvarůžek odvě�l „Přeji Vám, pane prezidente, abyste nadále 
zůstal tak svěží. Těší nás, že jste na chvíli zastavil, ač to nebylo v programu“. Po té pan 
Tvarůžek předložil panu prezidentovi obecní pamětní knihu a požádal ho o podpis. 
Prezident Masaryk se ochotně podepsal, potom ještě o podpis do pamětní knihy 
požádal správce školy, i jemu bylo vyhověno. Na to pan president Masaryk nasednul 
do auta a odjel do Třebíče.  

A jak tuto událost zapsal do obecní pamětní knihy tehdejší kronikář a již zmíněný 
místní farář p. Arnošt Tvarůžek. (pozn. opsáno přesně tak jak bylo tehdy zapsáno).

Návštěva prezidenta T.G. Masaryka dne 13.6.1928

Slavnostní uvítání p. presidenta T. G. Masaryka ve 
Vladislavi 13. června 1928

Nejkrásnější ozdobou a chloubou této pamětní knihy jest zůstane 
vlastnoruční podpis prvního presidenta republiky česko slovenské Tomáše 
Garyka Masaryka, jejž byl učinil u příležitosti svého zájezdu na Západní 
Moravu, když se zastavil na několik minut ve Vladislavi. Pan president 
podepsal se ochotně na žádost pisatele této pamětní knihy vyměniv s ním 
jako dávným známým z vídeňské říšské rady, kde spolu v letech 1907-
1911 poslancovali, několik vlídných přátelských slov. Na to přijal hold 
pana starosty Maštalíře, jenž jej uvítal jménem občanů a dětiček, jež mu 
podaly skvostné kytice jako hold školních dítek.

Ač nebylo v programu zůstati ve Vladislavi učinil tak p. president po 
přání všeho obyvatelstva přece a pobyl tu několik minut. Celý zájezd páně 
presidentův byl v pravdě triumfální. I Vladislav činila se seč bylo. Na 
silnici byla postavena slavobrána, poblíž ní u silnice tribuna chvojím, 
kvítím a koberci ozdobená, s věže i s veřejných budov i ze soukromých věnci 
ozdobených domů vlály státní prapory, školní dítky z Vladislavi i ze 
sousedních osad a nesčetné zástupy lidstva tvořily špalír a hudba hrála 
státní hymny. Pan president odjel k Třebíči za nadšeného jásotu zdejšího 
obyvatelstva nabyv přesvědčení, že i u nás bijí vděčná srdce za vše, co pro 
osvobození naší vlasti učinil.

Eva Lisá | Foto: Jakub Mokrý

Na podzim minulého roku jsme společně sázeli cibulky tulipánů, modřenců 
a krokusů, které nám ochotně poskytla paní Přibíková, za což jí moc děkujeme. 

Blíží se jaro a s ním doba Velikonoc, kdy mnozí z nás si zdobí domovy okrasnými 
cibulovinami v kvě�náčích. Ne každý pak má tu možnost nebo chuť rostlinky zasadit 
do hlíny na své zahrádce. Proto bychom vás rádi poprosili, abyste cibulky, které 
nevyužijete jinak, nevyhazovali, ale donesli je na některou z akcí pořádanou 
spolkem Živá Vladislav. My jim dáme druhou šanci a zasadíme je na veřejném 
prostranství, aby mohly dělat radost i nadále nám všem. Děkujeme!

Dejme cibulkám druhou šanci

Jak jsme v našem městysu třídili odpad v roce 2022

Papír
74 t

Plast
22,1 t

Sklo
22 t

Kov
1,2 t

Organický
125 t

Elektro
0,6 t

Speciální
33 t 

Komunální
285 t
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Po nechtěné dvouleté pauze se v sobotu 21.1. 2023 uskutečnil hasičský ples 
v sokolovně ve Vladislavi. Brzy po zahájení v osm hodin zaplnila necelá 

devadesátka návštěvníků taneční parket. O půl desáté večer byla též vyprodána 
tombola, ve které si návštěvníci mohli přijít na více jak 300 cen, od těch drobných až 
po ty hodnotné.  K poslechu a tanci hrála skupina Duo Band, jež na poslední chvíli 
nahradila kapelu Duha Band, kterou bohužel sklá�la nemoc. Hudebníci pokryli 
snad všechny možné hudební styly od rocku přes pop až k dechovce, takže každý 
z hostů si přišel na své. Za tónů neutuchající hudby, kdy přestávky mezi jednotlivými 
sériemi vystačily víceméně na rychlé odlehčení, občerstvení a doplnění teku�n, 
dospěl ples po druhé hodině ranní ke svému zdárnému konci. Pořadatelé děkují 
všem, kteří přispěli cenami do tomboly, a hlavně návštěvníkům, kteří se letošního 
plesu zúčastnili.

Jan Havlena

První letošní ples patřil hasičům 

Tento spolek navazuje na činnos� a 
akce pořádané Komunitním výborem. 
Bude pro Vás i nadále pořádat tvoření 

pro dě�, sportovní akce jako bruslení na 
třebíčském zimním stadionu, a dále 
dobroč inné,  jakou by l  např ík lad 
pétanque a další různé příležitos� 
společenského vyži�, na které jste byli 
doposud zvyklí.Jedním z těchto uskupení  byl  i 

Komunitní výbor, jehož činnost z 
rozhodnu� zastupitelstva obce nebyla 
prodloužena.

Pro více informací můžete sledovat 
facebookové stránky Živá Vladislav.

Jakub Mokrý
Proto můžeme v našem městysi 

přivítat nový spolek s názvem Občanská 
inicia�va ŽIVÁ VLADISLAV, z. s.

Ve Vladislavi, Hostákově a Střížově 
máme několik spolků, které se 

ak�vně ve svém volném čase podílí na 
kulturním, společenském a sportovním 
dění v našem městysi.

Ve Vladislavi vznikl nový spolek

Letošním prvním závodem mladých vladislavských hasičů bylo Velké Česko-
Slovenské finále Zimního halového kvarteta za rok 2022 ve štafetě 4 × 60 m, které 

se konalo v sobotu 14. 1. 2023 ve sportovní hale ve Svitávce. Na toto finále se díky svým 
výkonům v roce 2022 podařilo probojovat hned třem družstvům hájícím barvy 
Vladislavi. V kategorii mladší nastoupili - Tereza Möhwaldová, David Procházka, Zita 
Valeriánová a Jose�na Havlenová; starší - Sabina Maštalířová, Dominika Polehlová, 
Jaroslav Augus�n a Štěpánka Březnová; a juniorky - Aneta Havlenová a Radka 
Kadlecová. Ve stejném pořadí se také od brzkých ranních hodin soutěžilo. Nejdříve 
mladší, kteří obsadili skvělé 4. místo a pouhých 0,6 s jim scházelo na pomyslnou bednu. 
Následovala kategorie starších a � vydřeli pro naše barvy vynikající 7. místo. A pak už 
jsme jen netrpělivě čekali, jaký výkon předvedou naše juniorky. Nezklamaly a po 
zásluze obsadily 2. místo, na vítězné družstvo jim chybělo 0,17 s. Pro letošní ročník 
máme za sebou již dvě soutěže, kde jsme se rozhodně neztra�li a umís�li jsme se na 
předních příčkách. Uděláme vše, co je v našich sílách, abychom nechyběli ve finále i za 
rok 2023. 

Další velký úspěch slavili naši nejmladší na čtvrtých závodech Zimního halového 
kvarteta 2023, které letos slaví 10 let. Turnaj se konal na Slovensku v Púchově v sobotu 
4. 3.  2023. Nejmladší zvítězili ve své kategorii a domů si odvezli zlaté medaile – 
jmenovitě Tereza Möhwaldová, David Procházka, Marek Augus�n, Jose�na Havlenová.

   Jan Havlena

Zimní halová kvarteta

Juniorky Aneta Havlenová a Radka Polehlová

V případě příznivého počasí se bude v dubnu realizovat nový závlahový systém na 
travnatém hřiš�. Na tomto projektu se významně finančně podílí městys Vladislav, �mto mu 
srdečně děkujeme za jeho podporu.   Aleš Martének

Předpřípravka (ročník 2016 a mladší) nemá organizované žádné soutěže, tudíž se účastní 
pouze různých turnajů. Tuto kategorii navštěvuje 15 dě�. Žáci s přípravkami trénují 2x týdně 
v úterý a v pátek na travnatém hřiš�, v zimním období v tělocvičně; nejmladší kategorie 
trénuje 1x týdně. Trenéry jsou Martének Aleš ml., Martének Vojtěch, Otruba Petr ml. 
a Otruba Mar�n. Nábor do mládežnických mužstev probíhá celoročně, v případě zájmu 
kontaktujte Aleše Marténka.

Jarní část sezony 2022/2023 již pomalu klepe na dveře, a proto si pojďme zrekapitulovat 
dosavadní výsledky a úspěchy našich fotbalových oddílů.

Muži se ziskem 27 bodů (8 výher, 3 remízy a 3 prohry) a se skóre 49:22 se umisťuji na 
3. místě tabulky a mohou se pyšnit nejvíce vstřelenými brankami v Okresním přeboru. 
V Poháru OFS Třebíč postoupili muži do semifinále a stále mají šanci probojovat se do 3. finále 
za sebou, když v roce 2021 tento Pohár vyhráli a v roce 2022 skončili na 2. místě.

Mladší žáci (ročníky 2010, 2011) skončili na 5. místě se ziskem 13 bodů (4 výhry, 1 remíza 
a 7 proher). Toto umístění znamená, že v jarní čás� budou zařazeni do stříbrné skupiny 
o umístění. Za mužstvo nastoupilo celkem 12 hráčů a 1 hráčka. Během ledna a února se 
zúčastnili 2 turnajů Zimní ligy, na kterých obsadili 4. a následně 3. místo vždy z celkového 
počtu 6 účastníků.

V kategoriích přípravek se nehraje na výsledky a tabulky, především jde o radost ze hry. 
V kategorii starších (ročníky 2012, 2013), hrající 5+1, nastoupilo celkem 8 hráčů a 1 hráčka. 

V kategorii mladších (ročníky 2014, 2015), hrající 4+1, nastoupilo 8 hráčů a 2 hráčky. Obě 
kategorie přípravek se účastnily 2 turnajů v rámci Zimní ligy. Za zmínku stojí úspěch našeho 
hráče Dalibora Mana, který byl na jednom z turnajů starší přípravky vyhlášen nejlepším 
hráčem. 

Ohlédnu� za podzimní čás� 

Nová výzdoba sálu

Vezeme si první místo ze Slovenska
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Dobrý den, jak již bylo řečeno výše, jmenuji se Lukáš Staněk a do Vladislavi jsme se 
přistěhovali  loni na jaře z Třebíče, kde jsem bydlel od roku 1996.
Na kole jezdím v podstatě od dětství, 
závodit jsem začal již v 7.třídě v tehdejším 
cyklis�ckém oddíle TJ Jevíčko. V posledních 
letech se závodně věnuji především 
vytrvalostním cyklis�ckým disciplínám: 
např. v loňském roce jsem obsadil 3. místo 
na Mistrovství Evropy v závodech horských 
kol na 12h, které se konalo v Jihlavě. A 
samozřejmě, pokud se věnujete závodní 
cyklis�ce, tak se musíte umět o svoje kolo 
také příslušně postarat, takže ze servisu kol 
vlastních, rodiny a přátel vznikl nápad 
otevřít si cyklis�ckou dílnu. Beru to mj. i 
jako službu občanům Vladislavi, kde jsme 
našli s mojí partnerkou nový domov. 
Především starší spoluobčané nemají často 
možnost zavést kolo na opravu do Třebíče a 
mnohým jsme již pomohli s opětovným zprovozněním kola, tak aby zase mohli 
vyrazit na nákup, výlety do přírody nebo na pivo. 

Svoje kolo si můžete nechat profesionálně servisovat přímo u nás ve Vladislavi! 
U nás v městysi Vladislav máme spoustu šikovných lidí. Jedním z nich je i pan 

Lukáš Staněk, který se zabývá profesionálním servisem jízdních kol. S čím vším 
Vám může pomoci a proč svěřit svoje kolo do péče právě jemu, se dozvíte 
v následujícím rozhovoru.

Před zahájením cyklis�cké sezony – což je podle počasí většinou v druhé polovině 
března, doporučuji minimálně kolo celkově prohlédnout, zkontrolovat pláště, jestli 
nejsou nadměrně opotřebované a následně je dohus�t na doporučený tlak. Dále 
určitě seřízení brzd a přesnost řazení, v případně potřeby pak výměnu plášťů, 
brzdových špalíků nebo des�ček v případě kotoučových brzd. Jako další servisní 
úkony určitě doporučuji kontrolu bovdenů a lanek, měření opotřebení řetězu, 
včetně jeho promazání, případně výměnu starých netěsných duší. Výše popsané 
servisní úkony zaberou u nás v servisu maximálně 1-2h práce a kolo se vám odmění 
dobrou funkcí a radostným svezením po celou následující sezónu.      

Je třeba nějaké speciální vybavení? Máte nějaké zajímavé speciální nářadí nebo 
přípravky? 

Jak jste se k servisování jízdních kol vlastně dostal? Co Vás na něm baví nejvíce?

Jaké servisní úkony provádíte a doporučujete před začátkem každé cyklis�cké 
sezony?

Jak už jsem uváděl výše, cyklis�kou se zabývám dlouho a od ježdění je to k servisu 
již jen krůček. Nicméně asi úplné počátky sahají do devadesátých let, kdy jsem při 

studiu na VŠ brigádničil v cyklis�cké dílně, kde jsme ve velkém sestavovali 
a servisovali kola v době tehdejšího „porevolučního“ cyklis�ckého boomu. 

Mohl byste našim čtenářům sdělit nějakou 
perličku? Jakou jste dělal nejzajímavější 
zakázku?

Samozřejmě nikdo neumí všechno, tak některé speciální druhy oprav – například 
servis odpružených vidlic - zajis�me u specializovaných firem, které mají všechny 
potřebné přípravky a náhradní díly. 

Náš Servis kol najdete ve čtvr� Hradčany, č.p. 320, což je poslední dům na konci 
slepé ulice. Cyklis�ckou dílnu jsem si zřídil v garáži našeho rodinného domku, což je 
velká výhoda v tom, že je možno uzpůsobit příjem a výdej zakázek dle domluvy se 
zákazníkem (ve večerních hodinách nebo o víkendu), po telefonické (nebo 
elektronické) domluvě, takže odpadá čekání ve frontě a kolo je k nám možno dovést 
po běžné pracovní době, což spoustu zákazníků také jistě ocení. Pamatujeme i na 
zákazníky, kteří nemají možnost nepojízdné kolo dovést, v tomto případě si pro kolo 
přijedeme a opravené dovezeme zpět. Zákazníci se na nás mohou obrá�t v podstatě 
se všemi standardnímu druhy oprav, jako jsou např. výměna plášťů a duší, seřízení 
brzd a řazení, výměny jednotlivých komponent – opotřebované řetězy, kazety 
(ozubená vícekolečka), pedály atd., stačí zavolat a domluvit se. Velký důraz klademe 
na komunikaci se zákazníky, kterým se snažíme laickým způsobem vysvětlit 
jednotlivé servisní úkony a následně informovat formou SMS o postupu opravy 
a termínu dokončení. Drobné opravy je možno domluvit na počkání, pokud jsou 
potřeba náhradní díly, které nemáme skladem, tak do dvou pracovních dní, ostatní 
podle domluvy a kapacity. Mimo servisu kol nabízíme i nezávazné konzultace při 
výběru nového kola (např. při nákupu kola na Internetu), v případně zájmu je možno 
vybrané kolo objednat, sestavit a seřídit.

A co mě na opravách kol baví nejvíce? Jízdní kolo je jednoduchý a přitom technicky 
dokonalý stroj – líbí se mi, když perfektně a bezchybně funguje, ať už je to obyčejné 
kolo pro jízdu za nákupy nebo závodní kolo za desítky �síc. Při manuální práci v dílně 
si také odpočinete od převážně duševní činnos� v zaměstnání.

Přímo perličku asi nemám, ale mezi 
zajímavé zakázky vždy řadím-jak tomu 
pracovně říkám - „vracení života starým 
kolům“. Jde o to, že z kola, kterého osud se měl 
naplnit ve sběrném dvoře, uděláme zase 
slušně fungující jízdní kolo, které bude ještě 

spoustu let sloužit svému účelu. Nějaké fotky z takových oprav najdete na našich 
facebookových stránkách „Servis jízdních kol Vladislav“.

Můžete se našim čtenářům představit a přiblížit Vaše služby? S čím vším se na Vás 
cyklisté mohou obrá�t?

Zpracoval: Jakub Mokrý

V podstatě všechno nářadí, které se používá pro servis kol je v něčem speciální: 
základem každé cyklodílny je určitě stojan, do 
kterého se dá kolo upnout a provádět většinu 
servisních úkonů.  Z běžně známého nářadí 
jsou to především imbusové a „hvězdičkové“ 
klíče všech velikos�, dále ploché klíče, 
speciální nářadí jsou různé stahováky, 
montážní páky atd. Mezi nejzajímavější 
a laikům nejvíce neznámý bude asi přípravek 
na povolení kazety (vícekolečka), tzv. bič. 

Blíží se jaro, jste připraveni na cyklis�ckou sezónu?

 Naše pekárenské výrobky můžete také ochutnat v bufetu firmy Mann-Hummel, přes léto v Kavárně u Baziliky, 
či na různých regionálních a farmářských trzích, kterých se pravidelně účastníme.

Jak již mnozí z Vás zaznamenali, ve Vladislavi vzniká nová pekárna. Výrobna se sem přestěhovala na začátku tohoto 
roku, po téměř třech letech fungování v Třebíči. Momentálně si naše výrobky můžete zakoupit v naší prodejně 

v Třebíči na Žero�nově náměs�. V průběhu měsíce března však přibude i prodejna ve Vladislavi, která bude přímo 
navazovat na úsek výroby. O jejím otevření Vás budeme včas informovat.

 Mezi naše hlavní produkty patří tradiční kváskový chléb, ručně vyráběné pečivo, domácí buchty a zákusky, a na 
objednání také chléb bezlepkový. Zakoupit u nás můžete rovněž produkty jiných regionálních výrobců – Sýrárna Danka 
z Červené Lhoty, Farma Ostrovec z Pozďa�na, Farma rodiny Němcovy atd. Pevně doufáme, že si nabízený sor�ment 
oblíbíte a budete se k nám rádi vracet. Těšíme se na Vás!    Petr Hroščaník

 Pekárna je chráněnou dílnou, kterou provozuje společnost LexFin, s. r. o., zaměstnávající osoby se zdravotním 
pos�žením. Nákupem produktů tedy podpoříte zaměstnanost těchto osob a jejich integraci do pracovního procesu. 
Společnost ve svých provozovnách zaměstnává na 400 zaměstnanců v různých oborech po celé České republice, pobočky 
najdete např. v Brně, Praze, Litvínově, Broumově či v Kroměříži. Na Třebíčsku můžete kromě pekárny znát pizzerii Gusto 
v Demlově ulici, či nově otevřený motorest v Markvar�cích. Přímo v pekárně v současné době pracuje 15 osob se 
zdravotním znevýhodněním.

Pekárna ve Vladislavi zaměstnává osoby se zdravotním pos�žením




